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INTERPELACJA

Szanowny Panie Prezydencie,

Zwracam się do Pana z prośbą o prowadzanie w koszalińskich placówkach oświatowych tzw. 
„szkoły bez dzwonków"

Szkolny dzwonek generuje ok. 90-98 decybeli i jest to stan powyżej progu szkodliwości. 
Badania pokazują, że dzwonki podnoszą poczucie stresu i generują tzw. „efekt dzwonka", 
polegający na eksplozji energii, który powoduje niepokój i rozdrażnienie. Tak wysoki poziom 
hałasu może wpływać na uszkodzenie słuchu. Hałas przerywa naturalny proces uczenia się. 
W koszalińskich placówkach jest bardzo duża grupa dzieci posiadających orzeczenie o 
potrzebie kształcenia specjalnego, u których dźwięk dzwonka wywołuje duże uczucie 
dyskomfortu. Dźwięk taki można zastąpić spokojną melodią, szumem lasu albo morza.

Brak dzwonków zwiększa poczucie odpowiedzialności uczniów i nauczycieli za organizację 
swojego czasu. Uczniowie samodzielnie muszą decydować o tym, kiedy kierować się na lekcję, 
czy też zakończyć pracę nad zadaniem. Dzięki takiemu rozwiązaniu wspierany jest system 
edukacji oparty na zaufaniu i partnerstwie. Ponadto uczniowie i nauczyciele mogą pracować 
w spokojniejszym tempie, co sprzyja skoncentrowaniu i lepszemu przyswajaniu wiedzy. Brak 
dzwonka wygeneruje również więcej pozytywnej energii wśród uczniów i nauczycieli.

Podsumowując największymi zaletami wprowadzenie tego typu rozwiązania są:

o poprawa samopoczucia zarówno uczniów, jak i nauczycieli 
® wzmacnianie partnerskich relacji między uczniami a nauczycielami 
o kształtowanie cech charakteru takich jak odpowiedzialność, 
c rzetelność, cierpliwość i punktualność 
o minimalizowanie poziomu stresu w uczniach 
o motywowanie uczniów do większej samodzielności 
• obniżanie poziomu hałasu w szkole

W związku, z powyższym wnoszę jak na wstępie.
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